
PROTOKOLS 

Rīgā 

2023.gada 20.aprīlis Nr. 9.2-10e/3/2023 

 

Lauksaimniecības  konsultatīvās padomes sēde 

 

Vieta: klātienes sanāksme ZM 23. stāva zālē 

Sēdes sākums: plkst. 9:00  

Sēdes norises tiesiskais pamats:  

1. Ministru kabineta 2022. gada 6. decembra noteikumi Nr. 769 “Lauksaimniecības 

konsultatīvās padomes nolikums”. 

2. Zemkopības ministra 2023.gada 7. marta rīkojums Nr.24 “Par Lauksaimniecības 

konsultatīvo padomi”. 

 

Sēdes dalībnieki. Lauksaimnieku nevalstisko organizāciju konsultatīvās padomes (turpmāk – 

Padome) sēdē ar balss tiesībām piedalās: 

Nr.p.k. Pārstāvētās iestādes/biedrības nosaukums,  

ieņemamais amats 

Padomes locekļa 

vārds, uzvārds 

1. Zemkopības ministrs Didzis Šmits 

2. Zemkopības ministrijas parlamentārais sekretārs Edgars Putra 

3. Zemkopības ministrijas valsts sekretārs Raivis Kronbergs 

4. Biedrības “Lauksaimnieku organizāciju sadarbības 

padome” valdes priekšsēdētājs 
Guntis Gūtmanis 

5. Biedrības “Lauksaimniecības statūtsabiedrību 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 
Kaspars Melnis 

6. Biedrības “Latvijas Bioloģiskās lauksaimniecības 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 
Gustavs Norkārklis 

7. Biedrības “Latvijas Jauno zemnieku klubs” valdes 

priekšsēdētāja vietnieks 
Rūdolfs Pulkstenis 

8. Biedrības “Latvijas Zemnieku federācija” valdes 

priekšsēdētāja 

Agita Hauka 

9. Biedrības “Lauksaimnieku apvienība” valdes 

priekšsēdētājs 

Andris Gargurnis 

10. Biedrība “Latvijas lauksaimniecības kooperatīvu 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 

Indulis Jansons 

11. Biedrības “Latvijas Pārtikas uzņēmumu federācijas 

padome” pilnvarotais pārstāvis, Latvijas Piensaimnieku 

Centrālā Savienības valdes priekšsēdētājs 

Jānis Šolks 

 

 

 



Citi Padomes sēdes dalībnieki: 

Nr.p.k. Iestādes/biedrības nosaukums, ieņemamais amats 

 

Vārds, uzvārds 

 

1. Ministra biroja vadītāja Anna Vītola-Helviga 

2. Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta direktore 
Liene Jansone 

3. Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta direktora vietniece 
Biruta Ingiļāvičute 

4. Biedrības “Latvijas Apvienotā putnkopības nozares 

asociācija” pārstāvis 
Jānis Gaigals 

5. Biedrības “Zemnieku saeima” valdes loceklis Mārtiņš Trons 

6. Biedrības “Latvijas Jauno zemnieku klubs” valdes 

priekšsēdētāja  
Sandra Eimane 

 

Ministru kabineta 2022. gada 6. decembra noteikumu Nr. 769 “Lauksaimniecības konsultatīvās 

padomes nolikums” 18. punktā noteikts, ka Padome ir lemttiesīga, ja tās sēdē piedalās vairāk 

nekā puse no padomes locekļiem.  

Padomes sēdē piedalās 11 (vienpadsmit) Padomes locekļi, tāpēc Padome ir lemttiesīga. 

 

Padomes sēdes protokolētāja: Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta departamenta 

Lauku attīstības fondu atbalsta nodaļas vadītāja Aiva Zvirbule un Zemkopības ministrijas Lauku 

attīstības atbalsta departamenta Valsts atbalsta plānošanas nodaļas vadītāja vietniece Agrita 

Karlapa 

 

 

 

 

SĒDES DARBA KĀRTĪBA 

 

1. Par Latvijas Lauku attīstības programmas 2014.-2020.gada pasākuma “Ieguldījumi 

materiālajos aktīvos” īstenošanu. 

2. Par atbalstu kredītprocentu daļējai dzēšanai. 

 

 

 

1. Par Latvijas Lauku attīstības programmas 2014-2020.gada pasākuma “Ieguldījumi 

materiālajos aktīvos īstenošanu. 

L.Jansone (ZM) –  Šodien turpinām sarunu, kuru aizsākām 11.04.2023. par pēdējās projektu 

iesniegumu pieņemšanas kārtas rezultātiem pasākumā “Ieguldījumi materiālajos aktīvos”. ZM 

ir nosūtījusi gan iepriekšējā sarunā Lauku atbalsta dienesta rādīto prezentāciju par kārtas 

rezultātiem, kā arī kopsavilkumu par ieguldījumu veidiem un projektu atlases kritēriju 

punktiem. Šodien pārrunājamie jautājumi ir par finansējumu dažādu “aplokšņu” ietvarā 

ieguldījumiem lauku saimniecībās, atbilstoši tam kā tika ieviests pārejas perioda finansējums 

šajā pasākumā – mazās, vidējās, lielās saimniecības, kooperatīvās sabiedrības, siltumnīcas un 

putnkopības/cūkkopības finansējums un maksimālo attiecināmo izmaksu griestu palielinājums. 

Sadalījums pa reģionālām lauksaimniecības pārvaldēm ir veikts pēc saimniecību grupu 

sadalījuma, tāpēc Zemkopības ministrija rosina, ņemot vērā apakšpasākuma “4.1.Atbalsts 

ieguldījumiem lauku saimniecībās” projektu iesniegumu kārtas rezultātus un apakšpasākumā 



pieejamā publiskā  finansējumu atlikumu, Lauku atbalsta dienestam vērtēt visus iesniegtos un 

apstiprināt atbilstošos projektus: 

1. lauksaimniecības kooperatīvo pakalpojumu sabiedrību finansējuma aploksnē,  lai 

veicinātu atbilstīgu lauksaimniecības kooperatīvo sabiedrību veiktos ieguldījumus 

kooperācijas attīstībā; 

2. lauku saimniecībām siltumnīcu būvniecības un pārbūves finansējuma aploksnē, lai 

veicinātu ieguldījumus dārzeņkopībā. 

3. Par finansējumu lauku saimniecībām putnkopības vai cūkkopības nozarēs, ņemot 

vērā pēdējo projektu iesniegumu kārtu rezultātus, kur redzams, ka iesniegto 

projektu apjoms ir zems salīdzinot ar pieejamo publisko finansējumu. Šobrīd šajā 

pasākumā ir neizmantos finansējums 12 milj. EUR. Zemkopības ministrija rosina: 

3.1. veikt grozījumus MK noteikumos, lai palielinātu attiecināmo izmaksu 

apjomu vienam atbalsta     pretendentam putnkopības vai cūkkopības 

nozarē līdz 4 000 000 euro (četri miljoni, eiro); 

3.2. Paredzēt nākamajai kārtai lauku saimniecībām putnkopības vai 

cūkkopības nozares finansējumu 6 000 000 euro (seši miljoni, eiro). 

D.Šmits (ZM) – vēsturiski ir bijuši divi griezumi, kas strādā, tomēr kādā brīdī nonāk konfliktā 

starp saimniecību – mazs, vidējs, liels un reģionālo griezumu. Vēl papildus ir trešais kritērijs – 

projektu atlases kritēriju punkti, kur mazām saimniecībām mazāk punkti. 

L.Jansone (ZM) – projektu atlases kritēriju punkti katrai saimniecību grupai noteikti atšķirīgi, 

saimniecības konkurēt savā starpā, tāpēc nav salīdzināms punktu skaits, ko ieguvušas mazās 

saimniecības, ar lielo saimniecību iegūto punktu skaitu. Katras saimniecību grupas ietvaros tiek 

atbalstīti projekti ar augstāko punktu skaitu, kas atbilstoši normatīvajiem aktiem nodrošina arī 

minimālo punktu skaitu, lai pretendētu uz atbalstu. 

A.Hauka (LZF) – atbalstām ministrijas piedāvājumu. 

G.Norkārklis (LBLA) – finansējums pārejas periodam ir sadalīts pa saimniecību grupām, 

salīdzinot ar periodu līdz 2020.gadam, pārejas periodam tika izdalītas trīs saimniecību grupas – 

mazās, vidējās, lielās, tām paredzot konkrētu finansējuma apmēru. Reģionālais griezums ir 

tehnisks finansējuma sadalījums, kuram nav lēmuma par konkrētu finansējuma apmēru. Pēc 

notikušās kārtas nevajadzētu atdot finansējumu citai saimniecību grupai. Ja saglabā finansējumu 

mazai saimniecību grupai, tad papildus var tikt atbalstīti 76 projekti, ja vidējai saimniecību 

grupai, tad iegūst 127 projekti. Ja piemēro reģionālo griezumu un finansējums nonāk līdz lielai 

saimniecību grupai, tad tikai 20 projekti. Vai tas ir lietderīgi? Finansējums jāsaglabā mazai un 

vidējai saimniecību grupai. Par punktiem – nav korekti vilkt jaunu līniju pēc kārtas, ja 

nosacījumi bija jau zināmi. Ar projektu atlases kritēriju punktiem vērtē saimniecību nevis 

projekta kvalitāti. Ja grib vērtēt kvalitāti, tad ir jābūt citiem kritērijiem. 

M.Trons (ZSA) – 50 milj.euro pārdale pārejas periodā mazām, vidējām saimniecībām – vai tas 

bija pareizs lēmums, zinot kāda ir ISIP pamatlikme. Līdz šim nav bijis precedents, kad reģiona 

naudu ieliek kopējā katlā un tad sadala. Atbalstām reģionalizāciju. Konceptuāli ideja ir pareiza. 

ZSA nosūtīja ministrijai vēstuli ar 8 punktiem. Aicinām ZM, veidojot atskaites Eiropas 

Komisijai, energoefektivitātes (5b), atjaunojamās enerģijas (5c) mērķu rādītājos iekļaut visas 



iekārtas, ēkas, būves un tehniku, no iepriekšējām kārtām, kas atbilst konkrētajiem mērķiem. 

Aicinām ZM meklēt iespējas un mazināt energoefektivitātes (5b) mērķi, un tā vietā palielināt 

ambīciju vides (5d) mērķa sasniegšanai. Gadījumā, ja nav iespējams mazināt energoefektivitātes 

mērķi, lai veiksmīgāk sasniegtu atjaunojamās enerģijas (5c) noteikto rādītāju, aicinām no 

cūkkopības un putnkopības aploksnes novirzīt finansējumu biogāzes staciju būvniecībai. Būtu 

jāskatās energoefektivitātes ieguldījumu paplašināšanas iespējas. Pēc pēdējās Sadales tīklu 

sniegtās informācijas – tikai 20% no rezervētajām jaudām ir apmaksātas. Pēc pēdējās Sadales 

tīklu sniegtās informācijas – 80% no rezervētajām jaudām ir apmaksātas. Tāpēc būtu jāturpina 

sarunas ar Klimata un enerģētikas ministriju par pieslēguma iespējām, kamēr šis jautājums nav 

atrisināts, nevajadzētu vērt jaunu projektu iesniegumu pieņemšanas kārtu klimata mērķiem. 

ZSA aicina atvērt jaunu kārtu un to paredzēt tikai vides, klimata, energoefektivitātes un 

atjaunojamās enerģijas pasākumiem visās saimniecību grupās, novirzot plānveida finansējumu, 

energoefektivitātes, atjaunojamo energoresursu un neapgūtā IMA finansējumu. Atbalstām 

kooperatīvu un siltumnīcu vajadzību nosegšanu, pārējais finansējums būtu jāatstāj nākamajai 

projektu iesniegumu pieņemšanas kārtai rudenī.  

Ģ.Krūmiņš (LAD) – pirms pārejas perioda atbalsta saņēmēji īstenojuši ekonomisko mērķi, tikai 

ar pēdējo kārtu, kad jau mērķtiecīgi atbalsts tika novirzīts vides mērķos, ir redzama šo rādītāju 

izvēle un ieguldījumi tajos. 

K.Melnis (LSA) – jautājums par AER ir plašāks, jo šobrīd enerģijas cenas ir samazinājušās, 

attiecīgi vairs nebūs ekonomiski pamatoti to izmantot. Ja runā par biometānu, biogāzi, tad ir cits 

stāsts, tāpēc jārēķinās ar esošo ekonomisko situāciju. Par projektiem – tagad spēles vidū mainām 

noteikumus, tas nebūtu atbalstāms. Ir jārunā uz priekšdienām par principu šādās situācijās, kad 

kādā sadaļā paliek pāri finansējums. jādomā par ekonomisko darbību Latgalē, kas ir arī valsts 

drošības jautājums. Tātad ir jāskata situācija plašāk. 

M.Trons (ZSA) – jādomā par vēja enerģiju un biogāzi putnkopības/cūkkopības saimniecībās. 

Zināms, ka Čehijā atslēdz saules paneļus no tīkla, lai neražo elektrību un tīkli nespēj uzņemt 

saražotās jaudas. ZSA neatbalsta Zemkopības ministrija priekšlikumu vērtēt visus iesniegtos un 

apstiprināt atbilstošos projektus lauku saimniecībām tikai mazo un vidējo saimniecību grupā 

atbalsta pasākuma “4.1 Atbalsts ieguldījumiem lauku saimniecībās” 8. kārtā. Aicinām veikt 

finansējuma pārdali 8.kārtas projektiem starp visām saimniecību grupām reģiona ietvaros. 

G.Norkārklis (LBLA) – investīcijas ir paredzētas enerģijas ražošanai pašpatēriņam, kam 

nevajadzētu radīt slogu uz tīkliem. Līdz ar to nemaz nevar uzlikt lielas jaudas, jādomā, ko varētu 

piedāvāt mazām saimniecībām kā zaļos ieguldījumus. Iepriekšējās kārtās piedalot finansējumu, 

ieguvēja ir  lielo saimniecību grupa, kurai finansējums ir pieejams jau lielākā apmērā kā 

sākotnēji paredzēts. Reģionalizācijas principā ir dīvaini sadalīts, kur Austrumlatgales RLP mazo 

saimniecību aploksnē ir 857 tūkst. euro, savukārt Zemgalē, kur mazo saimniecību īpatsvars nav 

tik liels, ir 3,7 milj. euro. Kur ir loģika šādam sadalījumam, ja tā ir mazo saimniecību aploksne 

un redzams, ka Zemgalē tiks liels finansējums mazo saimniecību aploksnē nav nepieciešams. 



G.Gūtmanis (LOSP) – mēs visus zinām, kas ir aiz svītras, un katrs velkam uz savu pusi. Jānosaka 

principi turpmākai pieejai šādā situācijā. Ministrs var neitrāli paskatīties uz šo situāciju, jo katra 

teiktajā ir sava daļa taisnības. Ministrijai ir jāpieņem lēmums, tātad neitrāls lēmums no malas. 

I.Jansons (LLKA) – ja runājam par enerģiju (arī atjaunojamo) mēs rīkojamies tikai īstermiņā. 

Gāzes urbuma mums nav, ir stabilitāte, iespējams, šķeldai. Atjaunojamie kā saules enerģija - 

modes kliedziens gadu atpakaļ milzu ažiotāža, tagad jau runājam par pārprodukciju u.t.t.... 

VAKS KS šobrīd Latgalē izbūvē dzelzceļa atzaru, kas viennozīmīgi ir zaļā investīcija kravu 

pārvadājumos, bet mēs to šādā veidā neesam izcēluši līdz ar to, tā neparādās atbilstošās atskaitēs 

kā SEG samazināšanas pasākums. Ir jāsaglabā reģionālais princips, prioritāti piešķirot mazām 

saimniecībām.  

R.Pulkstenis (JZK) – nekad neesam lēmuši par reģiona aploksnes lielumu. Jāatbalsta mazās un 

vidējās saimniecības, jo tām attīstīties ir grūtāk. Lielām saimniecībām jau ir savas iespējas 

ieguldīt attīstībā. Jāsaglabā atbalsts mazo saimniecību grupā.  

A.Gargurnis (LA) – reģionalizācija ir jāsaglabā, šajā mirklī nevar mainīt nosacījumus. 

L.Jansone (ZM) – attiecībā uz kooperatīvo sabiedrību un siltumnīcu finansējumu – vai 

lauksaimnieku nevalstisko organizāciju pārstāvji piekrīt ZM piedāvājumam? 

Iebildumi no lauksaimnieku nevalstisko organizāciju pārstāvjiem nav. 

Par putnkopības/cūkkopības finansējuma aploksni 

G.Gūtmanis (LOSP) – Latvijas Cūku audzētāju asociācija ir nosūtījusi ministrijai 18.04.2023. 

vēstuli ar aicinājumu saglabāt finansējumu nākamajai kārtai vismaz 10 milj. euro apmērā un 

atbalsta attiecināmo izmaksu griestus vienam atbalsta pretendentam līdz 4 milj. euro. Par 

putnkopību dodu vārdu LAPNA pārstāvim. 

J.Gaigals (LAPNA) – nākamajā projektu iesniegumu pieņemšanas kārtā būtu jāizsludina vismaz 

10 milj. euro vai viss pieejamais atlikums 12 milj. euro. Putnkopība ir otra lielākā un cūkkopība 

trešā lielākā nozare pēc dzīvnieku vienību skaita. Šovasar būs būtiska krīze putnkopībā, tāpēc 

mums jābūt apsteidzošiem un proaktīviem. Pirms diviem gadiem tika teikts, ka jaunajā KLP 

nebūs, tāpēc ir paredzēti 20 milj. euro pārejas periodā. Šobrīd visās kaimiņvalstīs ir atbalsts 

putnkopībai, attiecīgi tiek apsteigti mūsu uzņēmumi. Lietuvas KLP stratēģiskajā plānā ir 45 

lapas veltītas putnkopībai, kā arī paredzēts atbalsts pret saražoto produkciju, attiecīgi gan mazās, 

gan vidējās un lielās saimniecības atbalstu saņem līdzvērtīgi. Nepieciešamas investīcijas 

labturībā, lai saglabātu līderpozīcijas, tāpēc ir jāsaglabā šis atsevišķais finansējums putnkopības 

un cūkkopības nozarei un jāpalielina maksimālie attiecināmo izmaksu griesti vienam atbalsta 

pretendentam.  

M.Trons (ZSA) – pirms diviem gadiem bija diskusijas par nozaru aploksnēm, kam īsti 

nepiekritām. Jau šobrīd ir iespējams izmantot citu pasākumu atbalstu. Jebkurš no atbalsta 

pretendents vēlētos griestu palielinājumu. Daļai lauksaimnieku naudas pietrūkst, bet ir 

pārpalikums citā nozares aploksnē. Jau šobrīd ir darīts daudz, lai stiprinātu šīs abas nozares, 

2022. gadā ir novirzīti 9 milj.euro no ES un Valsts budžeta līdzekļiem putnkopības un 



cūkkopības nozarēm. Būtu jābūvē biogāzes stacijas putnkopības un cūkkopības saimniecībās. 

Daļa no šajā aploksnē atlikušā finansējuma būtu jādala uz pārstrādi eksporta produktiem un 

energoefektivitātei. Atbalstām ZM priekšlikumu pāri palikušo putnkopības vai cūkkopības 

nozarēm paredzēto finansējumu 6 000 000 euro (seši miljoni, eiro) novirzīt apakšpasākumam 

“4.2.Atbalsts ieguldījumiem pārstrādē”, ja neapstiprinātie projekti paredz ieguldījumus 

energoefektivitātē un atjaunojamos resursos, kā arī paredz eksportspējas palielināšanu. 

Neatbalstām ZM paredzēto attiecināmo izmaksu celšanu cūkkopības un putnkopības 

saimniecībām (ceļot to griestus no 2 miljoniem uz 4 miljoniem).  

I.Jansons (LLKA) – kad tapa šīs programmas, bija viennozīmīgi vienreizējs pasākums, bet vai 

ir sasniegti rezultāti? Programmu vajag pabeigt, bet nevajag turpināt pēc 2023.gada.  

G.Gūtmanis (LOSP) – mums ir skaidrs termiņš šīs naudas pieejamībai. Šīm abām nozarēm nav 

platību, tāpēc tās ir citā situācijā. Šobrīd jāsaglabā finansējums šīm nozarēm. Mums jāspēj sevi 

pabarot, tas ir primārais darbs, un vienlaikus jāspēj konkurēt ar kaimiņvalstīm.  

J.Šolks (LPCS) – pārstrādes apakšpasākumā ir prātam neaptverams iztrūkums, arī pēc 2023.gada 

ir mazāks finansējums. Ja iepriekšējās kārtās tika apstiprināti projekti ar 70 punktiem, tad šajā 

kārtā projektus ar 80 punktiem nav iespējams atbalstīt. Jāskata iespēja atbalstīt un piešķirt 

papildu finansējumu. Ja skatās globāli, efektīvi izmantojot, kas mums ir, tad šī ir pēdējā iespēja 

pārstrādei palielināt konkurētspēju un eksportspēju. 

G.Norkārklis (LBLA) – palielināt attiecināmo izmaksu griestus no 2 milj. euro uz 4 milj. euro ir 

dubults kāpums, kas ir par lielu. Vai cūkgaļa tiešām būs vairāk, esmu skeptisks. Varētu 3 

milj.euro vai pārskatīt atbalsta intensitāti. 

K.Melnis (LSA) – atbalstām palielinājumu uz 4 milj. euro. Iespējams pie šādām aploksnēm 

nonāksim arī citās nozarēs. Graudkopībai ir aizgājis lielākais finansējums, kas ļoti labi attīstās. 

Vai tas ir tas, kas mums ir vajadzīgs. Zināmas saimniecības, kas nevarēja pieteikties atbalstam 

dažādu apstākļu dēļ. Konkurētspēja un efektivitāte ir tas, ko mēs gribam sasniegt visās nozarēs.  

L.Jansone (ZM) – gatavojot KLP stratēģisko plānu, skatījām citas valstis, kur maksā par 

labturību. Mums tādu iespēju nav, un ņemot vērā, ka pārejas periodā lauku attīstībai pieejams 

lielāks finansējums, tad tika paredzēts atsevišķs finansējums cūkkopībai un putnkopībai. 

J.Šolks (LPCS) – finansējums nav iztērēts, kura nozare teiks nē, ja tai ir iezīmēts finansējums. 

salīdzinot ar nākamo periodu šiem ieguldījumiem ir mazāks finansējuma samazinājums kā 

pārstrādei. Valsts mērogā jāpieņem objektīvu lēmumu optimālam rezultātam. 

L.Jansone (ZM) – attiecībā uz pārstrādi LAD vērtē nākamo projektu rindā ar augstāko punktu 

skaitu, ja apakšpasākumā ir atbrīvojies finansējums pārtrauktu saistību dēļ vai kāds no 

projektiem nav bijis atbilstošs. 

J.Gaigals (LAPNA) – ir maldinoša informācija, ka uzņēmumi nevar šo finansējumu izmantot. 

To ierobežo noteiktie maksimālie attiecināmo izmaksu griesti. Balticovo ir vajadzīgi 35 

milj.euro, lai pārietu no sprostu turēšanas. Attiecīgi ir uzņēmumi, kas spēj izmantot 

finansējumu. 



R.Pulkstenis (JZK) – iespējams esam kļūdījušies finansējuma apmērā cūkkopībai un 

putnkopībai, tikai griestu palielinājums iespējams nav risinājums, tāpēc būtu jāvērtē situācija 

padziļināti. 

D.Šmits (ZM) – Ņemot vērā to, ka Padomei ir konsultatīvs raksturs un mums bija svarīgi dzirdēt 

katras organizācijas viedokli, kas ir atšķirīgi un katra organizācija to vērtē no sava skatupunkta. 

Līdz ar to Zemkopības ministrija pieņem zināšanai Jūsu izteikto viedokli un lēmums tiks balstīts 

uz to, kam būs lielāks ieguvums.     

 

2. Par atbalstu kredītprocentu daļējai dzēšanai. 

B.Ingiļāvičute (ZM) - informē, ka ir saņemts biedrības “Zemnieku saeima” priekšlikums par 

Ministru kabineta noteikumu projektu “Grozījumi Ministru kabineta 2015. gada 3. februāra 

noteikumos Nr. 59 "Valsts un Eiropas Savienības atbalsta piešķiršanas kārtība investīciju 

veicināšanai lauksaimniecībā”” (TA23-TA-132) (turpmāk - noteikumu projekts). Zemnieku 

saeima lūdz rast iespēju esošo četru procentu vietā segt līdz pieciem procentiem  no kredīta 

procentu likmes, ņemot vērā Euribor likmes kāpumu un kredītsloga palielināšanos 

lauksaimniekiem, kooperatīviem un pārstrādes uzņēmumiem.  

B.Ingiļāvičute (ZM) - informē par minimālajām, vidējām, un maksimālajām kredītprocentu 

likmēm laika periodā no 2021. – 2022.gadam. 

B.Ingiļāvičute (ZM) - norāda, ka Zemkopības ministrijas ieskatā pašlaik būtu jāsaglabā esošā 

kārtība, jo: 

1. Kopējā atbalsta summa 2023. gadā daļējai kredītprocentu likmju dzēšanai ir 16,5 milj. 

euro, no kuriem ievērojama atbalsta summa 11,6 milj. euro plānota daļējai 

kredītprocentu dzēšanai primāro lauksaimniecības produktu ražotājiem un 3,5 milj. euro 

plānota 2022. gadā uzņemto saistību izpildes finansējumam kredītprocentu daļējai 

dzēšanai.  

2. Noteikumos ir mainīts atbalsta sniegšanas termiņš, lai lauksaimnieki varētu saņemt 

atbalstu ātrāk. Lai saņemtu atbalstu daļējai kredītprocentu likmju dzēšanai, iesniegums 

šogad Lauku atbalsta dienestā jāiesniedz no 2023. gada 1.jūlija līdz 31.jūlijam par 

samaksātajiem kredītprocentiem laikposmā no iepriekšējā gada 1. septembra līdz kārtējā 

gada 30. jūnijam. 

3. Pašlaik LAP 2014-2020 pasākumā M 06 - Lauku saimniecību un uzņēmējdarbības 

attīstība ir noteikts, ka atbalsta apmērs nepārsniedz aizdevuma gada procentu likmi četru 

procentu apmērā vai faktisko likmi, ja procentu likme ir mazāka par četriem procentiem. 

Tāpēc kredītprocentu likmes daļējas dzēšanas palielinājums būtu iespējams tikai un 

vienīgi valsts atbalstam - lauksaimniecībā izmantojamās zemes iegādei, 

lauksaimniecības dzīvnieku iegādei un īstermiņa aizdevumiem. Šogad grozījumus LAP 

2014-2020 nav iespējams izdarīt, jo atļautā grozījumu limita skaits ir sasniegts. 

4. Noteikumu projektā ir ietverts finansējums zinātnes pētījumiem, materiāli tehniskās 

bāzes pilnveidošanai zinātnes institūcijām, kā arī selekcijas materiāla izstrādei. Minēto 

finansējumu ļoti gaida zinātnes institūcijas, lai būtu iespēja realizēt 2023.gadā plānotos 

projektus. Šobrīd noteikumu projekts ir saskaņots ar Finanšu ministriju un Tieslietu 

ministriju bez iebildumiem. Mainot atbalsta apmēru, būs atkārtoti jāskaņo noteikumu 

projekts ar ministrijām, kas noteikumu projekta apstiprināšanu Ministru kabinetā atliks 

vēl vismaz uz divām nedēļām. 



Sēdes laikā vienojās: 

1. Zemkopības ministrijai virzīt noteikumu projektu izskatīšanai Ministru kabineta sēdē, 

nemainot atbalsta apmēru – dzēst daļēji kredītprocentu likmes līdz četriem procentiem. 

2. Lauku atbalsta dienestam, izvērtējot atbalsta iesniegumus, vērtēt finansējuma apguves 

progresu. 

3. Zemkopības ministrijai, ņemot vērā finansējuma apguves progresu, vērtēt iespēju mainīt 

kredītprocentu likmes atbalsta apmēru no četriem procentiem līdz pieciem procentiem 

lauksaimniecībā izmantojamās zemes iegādei, lauksaimniecības dzīvnieku iegādei un 

īstermiņa aizdevumiem, nepieciešamības gadījumā izdarot grozījumus Ministru 

kabineta 2015. gada 3. februāra noteikumos Nr. 59 "Valsts un Eiropas Savienības 

atbalsta piešķiršanas kārtība investīciju veicināšanai lauksaimniecībā”. 

4. Zemkopības ministrijai aicināt uz diskusiju akciju sabiedrību “ALTUM” par iespējām 

samazināt aizdevumu administrēšanas un riska izmaksu piecenojuma procentu. 

5. Ņemot vērā 2023. gada finansējuma apguves progresu un 2024. gadam kopējo pieejamo 

finansējumu kredītprocentu likmju daļējai dzēšanai, 2024. gadā atkārtoti vērtēt iespēju 

pārskatīt kredītprocentu likmes atbalsta apmēru no četriem procentiem līdz pieciem 

procentiem visām atbalstāmajām aktivitātēm. 

 

SĒDES NOSLĒGUMS 

 

D.Šmits sēdi pasludina par slēgtu plkst. 10.55.  

 

 

Padomes priekšsēdētājs      D. Šmits 

 

Sēdi protokolēja:       A.Zvirbule, A.Karlapa 
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